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VELIKONO ČNÍ VYŘEZÁVÁNÍ ZAJÍC Ů 

Dne 18. března proběhlo v areálu za potokem „Velikonoční vyřezávání 

zajíců“. Této akci, která se už snad pomalu stává v předvelikonoční době 

tou pravidelnou v naší obci, přálo počasí a jejím výsledkem bylo asi 34 krásných malovaných 

zajíců, které si v současné době můžete prohlédnout „na trávníkách“. Díky patří všem 

zúčastněným malířům, zvědavcům i organizátorům.  

 

A proč je zrovna zajíc jedním z velikonočních symbolů? 

Zajíc v mnoha náboženstvích a mytologiích symbolizuje štěstí, plynoucí čas, krátkost 

života, či je označován za atribut zmrtvýchvstání (podle lidového podání zajíc nespí – nemá 

totiž oční víčka, a tak se zdá, že i ve spaní obrací oči vzhůru).  

V Bibli je zajíc řazen mezi stvoření "maličké na Zemi a moudřejší nad mudrce", 

symbolizuje chudé, skromné a pokorné (přesto se k němu křesťanství staví s jistým odstupem 

kvůli jeho užívání jako symbolu smyslnosti). V Byzanci byl zajíc ve zvířecí symbolice 

znakem Krista. 

V dnešní rozšířené evropské tradici má však jednoznačné poslání. Je označován za 

toho, kdo o Velikonocích přináší dětem vajíčka, nejlépe čokoládová. Tradice zajíčka-nosiče k 

nám pronikla z Německa a postupem doby se postava zajíčka stává stále populárnější. Podle 

jednoho výkladu vzniklo spojení z toho důvodu, že zajíc na jaře hledá v blízkosti lidských 

obydlí potravu a jelikož je plachý a lidí se straní, je mu přisuzováno i tajné roznášení 

velikonočních vajec po zahradách a domech. 

Jiný názor na vznik spojení velikonočního zajíce s vajíčkem poukazuje na zvyk, kdy 

se do chleba upečeného ve formě zajíce položilo velikonoční vejce, čímž se sdružily tyto dva 

symboly – není potom divu, že časem vznikla představa, že vajíčka snáší nebo přináší zajíc. 

Všem našim spoluobčanům přejeme klidné a příjemné Velikonoce! 

 


